
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljøministeren

Dato: 7. januar 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 385

Vil ministeren redegøre for, hvorvidt det er korrekt, at slam fra vandrensningsanlæg inde-

holder fosfor, og at det derfor ikke er tilladt at afbrænde dette slam efter gældende lovgiv-

ning? Er det korrekt, at slammet som en konsekvens heraf kan ende på de danske mar-

ker, hvilket vurderes at være et miljømæssigt problem, eftersom slammet indeholder mi-

kroplast og andre uhensigtsmæssige stoffer? Er det et alternativ at sende slammet forbi

et struvitanlæg, som kan trække fosforen ud af slammet, eller er dette på nuværende tids-

punkt en upålidelig og dyr løsning? Er ministeren bekendt med problemstillingen, og vil

ministeren igangsætte initiativer for at imødegå problemstillingen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Anni Matthiesen (V).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Anni.Matthiesen@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen

formand
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